
3 س�ام برش�ما مخ�اطبان هميش�گي »جوان«. دلگويه هاي شما 
عزيزان را از طريق شم�اره 88498445 شنوا و پ�ذيرا هستيم. 
اين ستون را مس�ئولان و مديران با حساس�يت ويژه مي خوانند.

  يه وجب يارانه با يه كيلومتر گراني!
ش�هروند- تهران: براي ثبت نام فرزندم به مدرسه مراجعه كردم از 
من 600 هزار تومان مطالبه كرده اند. اعتراض كه كردم گفتند به خاطر 
آزادس��ازي قيمت ها، هزينه هاي مدارس بالا رفته و مردم بايد كمك 
كنند. مگر دولت چقدر بابت آزادسازي قيمت ها به مردم يارانه مي دهد 

كه اينقدر فشار روي اقشار كم درآمد را زياد مي كند؟

 يارانه اغنيا را قطع كنيد 
ش�جاعي- تهران: اگر دولت واقعاً به فكر حل شدن مشكلات قشر 
ضعيف اس��ت، يارانه افرادي را كه توانايي مالي بالا دارند، قطع كند و 
در تأمين نياز هاي قشر ضعيف بكوش��د. بليت اتوبوس را رايگان كند، 
خدمات بيمارستان هاي دولتي را رايگان كند و به توليد يارانه بدهد كه 
هم اشتغال تقويت شود و هم لوازم ارزان تر به دست قشر ضعيف برسد. 
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88498445سرويس اجتماعي

اسلام ناب نيازي به مناره هاي اشرافي ندارد
انتقاد كارشناسان از ركود كاركردهاي مساجد

سهم هر هزار نفر يك مسجد

باز هم روز گذش�ته قصه پر غص�ه و صد البته 
وقيحانه تخريب باغات ته�ران نمود ديگري 
پيدا كرد يا بهتر اس�ت بگويي�م قصه ديگري 
از دور زدن و دهن كج�ي به قان�ون و ماجراي 
تخلف�ي ديگر از گن�دم نمايي و جو فروش�ي 
مديران ش�هري لو رفت. داس�تان ديگري از 
تخريب هاي س�ريالي و البته معن�ادار باغات 
پيوس�ته اي كه به حكم وجود درختان سر به 
فلك كشيده اين ش�هر زماني تهران يياقي 
دلپذير بود و امروز به حكم وجود برخي افراد  
زياده خواه، اين شهر يياقي به جهنمي سوزان 
تبديل ش�ده كه زندگي را براي س�اكنان اين 
ابرشهر پر دم و دود بسيار مشكل كرده است. 
با اين اوصاف روز گذشته خبرگزاري مهر با انتشار 
مطلبي با تيتر» تخريب ب��اغ ديگري در پايتخت 
براي ساخت مجتمع تجاري« در خصوص ساخت 
و ساز برج هاي 9 طبقه بلوار اندرزگو پرده از تخلفي 

ديگر برداشت. 
اين رسانه در اين مورد نوشته است: بلوار اندرزگو 
در منطقه يك تهران با تخريب بسياري از باغ هاي 
منطقه صرفاً براي كاهش بار ترافيك خيابان هاي 
ش��ريعتي و فرمانيه و بلوار ارتش گشوده شد اما 
حالا با ساخت اين همه مجتمع تجاري و ساخت 
و ساز برج هاي 9 طبقه، اين بلوار به عامل ترافيك 
منطقه تبديل شده و معلوم نيست با وجود تأكيد 
مسئولان ارش��د كش��ور بر حفظ باغات تهران با 
چه مجوزي هر روز لودرها جلوي چش��م مردم، 
درختان را براي ساخت و سازهاي جديد ريشه كن 
مي كنند تا به زودي مس��يري كه ق��رار بود براي 
تسهيل جابه جايي ايجاد شود، خود به عامل ايجاد 

ترافيك تبديل شود؟
در ادامه آمده است: اين همه مجتمع تجاري با چه 

هدفي در اين منطقه از شهر كه بافت مسكوني و 
باغي دارد، ايجاد مي شود و بايد از تهيه كنندگان 
طرح تفصيلي تهران و دست اندركاران وزارت راه 
و شهرس��ازي و ش��هرداري تهران پرسيده شود، 
آيا تمام اين مسائل مجوزي براي تخريب باغات 

موجود در اين منطقه نيست؟!
اين رس��انه در خصوص موقعيت باغ مورد بحث 
نوشته است: باغ مورد اش��اره در اين گزارش در 
شمال بلوار اندرزگو حد فاصل خيابان هاي شهيد 
علوي و بن بست زماني قرار دارد. حدود يك سوم 
اين باغ در جريان س��اخت بل��وار اندرزگو از بين 
رفت. بخش باقي مانده باغ نيز به مساحت 5 هزار 
متر مربع در اسفندماه سال 1390 به طور كامل 
تخريب شد. پس از تخريب در اين باغ گودبرداري 
صورت گرفت تا مجتمع تجاري- اداري اندرزگو 

در 13 طبقه در آن ساخته شود!

صادق كاشاني فعال محيط زيس��ت در اين باره 
مي گويد: با س��اخت اي��ن مجتم��ع 110 واحد 
تجاري و 80 واح��د اداري در 55 هزار متر مربع 
جايگزين باغ 5 هزار متر مربعي خواهد ش��د كه 
به نظر مي رس��د تخريب اين باغ نمونه روشني از 
شهرفروشي و فدا شدن محيط زيست براي كسب 

درآمد است. 
وي با انتقاد از عملكرد و سكوت دستگاه قضاي در 
برابر اين جرم مشهود در تهران و شهرهاي بزرگ 
ديگر تأكيد مي كند: هنوز از ياد نبرده ايم كه مقام 
معظم رهبري در روز درختكاري امسال فرمودند 
»لازم است جلوي دس��ت اندازي ها به فضاهاي 
سبز و تبديل اين منابع ارزشمند به آهن و سيمان 
گرفته و با سوء استفاده كنندگان برخورد قانوني 
شود« آيا اين بيانات روش��ن به گوش مسئولان 
قضايي نرسيده است؟ و اگر رسيده است آيا اين 

همه گزارش هاي منتشر شده از تخريب باغات در 
كشور را نمي بينند؟

حال با توجه به نوش��تار بالا چند س��ؤال ديگر بر 
استدلال هاي فوق مترتب است كه در ادامه طرح 

خواهد شد.
1- با وجود تأكيدات و منويات مقام معظم رهبري و 
برخي از مسئولان ارشد نظام مبني بر جلوگيري از 
تخريب باغات و عدم صدور مجوز تغيير كاربري براي 
باغات و فضاي سبز پايتخت، تمرد از اين دستورات 
چه نامي��ده مي ش��ود و آيا مس��ئول متخلف نبايد 
براي عملكرد خارج از دس��تور و عرف و قانون خود 

توضيحي روشن و شفاف و اقناع كننده ارائه كند؟ 
2- آيا تخريب باغات و فضاي س��بز پايتخت براي 
راه اندازي مجتمع ه��اي انبوه تج��اري آن هم به 
رغم مخالفت هاي رهبري و دستورات مؤكد دين 
و بزرگان اس��لام كه پيرو حكم پيامبر مكرم)ص( 
اين دين كه شكستن شاخه اي از درخت را)بدون 
توجيه و توضيح مناسب( به شكستن بال فرشتگان 
تشبيه كرده اند، مي تواند اقناع كننده شرع و عرف  

و اذهان عمومي باشد؟ 
3- چ��را در مقابل تخريب و ويران��ي باغ ها و علم 
كردن برج ه��ا و آپارتمان هاي س��يماني و آهني 
دستگاه قانونگذار ما س��كوت اختيار كرده؟ چرا 
نبايد با تخريب كنندگان و تخريب سريالي باغات 
و فضاي س��بز كه به وفور اتفاق مي افتد و بعضاً لو 
مي رود، برخورد ش��ود؟ و چ��را مجلس براي اين 
معضل چاره اي نمي انديشد و براي محاكمه اين 
گونه تخريب هاي محيط زيست قوانيني جامع و 
بازدارنده وضع نمي شود؟ و چرا كميسيون اصل 
90 گروهي را براي تحقيق و تفحص از تخلفاتي 
كه در امر تغيير كاربري و تخريب باغات و فضاي 

سبز  صورت مي گيرد،  تعيين نمي كند؟

تخريب باغ در بلوار اندرزگو براي ساخت مجتمع تجاري  

 مصلحت آهن و سيمان، خزان باغي ديگر شد!

اگرچه مس�اجد نه�اد اجتماعي دي�ن مبين 
اس�ام به ش�مار مي آيند و نم�ادي از وحدت 
و پايگاه�ي ب�راي تروي�ج فرهنگ و س�بك 
زندگي اسامي به ش�مار مي روند اما با نگاهي 
آسيب شناس�انه مي ت�وان درياف�ت برخ�ي 
مس�اجد،  كاركردش�ان در حد س�الني براي 
برگزاري خت�م تنزل يافته اس�ت. ضمن آنكه 
پراكندگي مساجد در كش�ور متناسب با نياز 
و جمعيت مناطق مختلف كش�ورمان نيست. 
امروز روز جهاني مسجد و آغازين روز هفته جهاني 
تكريم مساجد است. 21 آگوست برابر با 30 مرداد 
مصادف است با به آتش كشيدن مسجدالاقصي 
توس��ط صهيونيست هاس��ت. بي تردي��د يكي از 
راه هاي تهاج��م فرهنگي و تخري��ب ارزش هاي 
اس��لامي و انس��اني دين مبين اس��لام، تخريب 
مساجد و جدا كردن اين پايگاه هاي مهم از وظايف 
و كاركردهاي اصيل و همه جانبه است. پايه ريزي 
مساجد همزمان با پايه گذاري حكومت اسلامي 
در مدينه منوره و با س��اخت مسجد قبا نشانه اي 
از جايگاه مستحكم و كاركردهاي متنوع سياسي، 
 فرهنگي،  اجتماعي و معنوي مس��اجد است. در 
كشور ما نيز پايه هاي شكل گيري انقلاب اسلامي 
در مس��اجد و پاي منبر ائمه جماعات گذاش��ته 
شد. مسجد گوهر شاد،  مس��جد جامع خرمشهر 
و بس��ياري از مس��اجد تاريخي كانون مقاومت و 
مبارزات ملي و مذهبي مردم كشورمان بودند. با 
وجود اين امروز به نظر مي رسد يكي از مهم ترين 
دلايل كاميابي هاي غ��رب در تهاجم فرهنگي و 

تلاش براي تغيير سبك زندگي مردم كشورمان، 
 فاصله گرفتن مساجد از كاركردهاي اصلي شان 

است. 
 مساجد پايگاه اجتماعي اسام 

محسن نصري، جامعه شناس و مدرس حوزه و 
دانشگاه با تأكيد بر همه جانبه بودن دين اسلام 
به »جوان« مي گويد : به همين نسبت مساجد به 
عنوان پايگاه اجتماعي اسلام در تمامي عرصه ها 
كاركرد دارد و صرفاً محل��ي براي انجام فرايض 
ديني نيست. وي با اش��اره به سيره پيامبر اكرم 
در پايه گذاري مس��جد قبا به عن��وان مركزي 
براي تجهيز سپاه اسلام و مقابله با تهاجم گفت: 
امروز همچنان اين نقش ادام��ه دارد به همين 
خاطر هم هس��ت كه يكي از راه هاي ضربه زدن 
به دين اسلام اين است كه پايگاه هاي اجتماعي 

آن را بگيرند. 
 »ضرار« حكايت مسجد عليه مسجد 

اين جامعه ش��ناس با اش��اره به ماجراي مسجد 
ضرار تأكيد مي كند: دش��منان اسلام براي ضربه 
زدن به اسلام و مساجد اقدام به ساختن مسجد 
كردند تا بدين وس��يله اين م��كان مقدس را كه 
كانون وحدت است به محفلي براي تفرقه،  ضربه 
به اسلام و تبليغ كفر مبدل سازند. بر اين اساس، 
اسلام امريكايي هم مسجد دارد و امروز در دوره 
جنگ نرم دشمنان بايد مراقب باشيم. به باور اين 
كارشناس، مسجدي كه فقط در آن نماز جماعت 
برگزار ش��ود، بدون آنكه فعاليت هاي اجتماعي، 
 سياس��ي و فرهنگي در آن صورت بگيرد، مدنظر 

اسلام نيست و بايد مسجد در تراز تمدن اسلامي 
فعاليت كند. 

 هر هزار نفر يك مسجد 
نصري در آسيب شناسي مس��اجد امروز كشور 
مي گويد: ب��ه ج��ز بحث ه��اي محتواي��ي ما در 
بحث هاي سخت افزاري مساجد نيز با چالش هايي 
روبه رو هس��تيم. به طور نمون��ه در حال حاضر 
حدود 70 هزار مس��جد در سراسر كشور وجود 
دارد كه با عنايت به جمعيت 78 ميليوني كشور 
در برابر بيش از هزار نفر يك مسجد وجود دارد كه 
توزيع متناسب با پراكندگي جمعيت نيز ندارند. 
همچنين در شهرك هاي جديد توجهي به ساخت 
مسجد نمي شود. علاوه بر اين در اغلب مساجدي 
هم كه هس��ت نمازهاي جماعت سه گانه برگزار 
نمي شود و اغلب به نماز مغرب و عشا و بعضاً ظهر 
و عصر محدود شده است. حتي در برخي روستاها 
مس��جد وجود دارد ولي امام جماعت ندارد و در 

نتيجه فعاليتي در آن صورت نمي گيرد. 

 مساجدي آباد با هدايتي خراب! 
اين مدرس دانش��گاه ب��ا اش��اره ب��ه عبارتي از 
رسول اكرم)ص( درباره مساجدي كه در آخرالزمان 
عمارت هايش��ان آب��اد و هدايت هايش��ان خراب 
مي شود با يادآوري پاسخ امام خميني )ره( در برابر 
پيشنهاد ساخت مصلاي تهران مي افزايد: امام )ره( 
در اين باره فرمودند، اسلام ناب نيازي به مساجد 
و مناره هاي اش��رافي ندارد و بايد به كفر ستيزي 
مساجد توجه ش��ود. بنا به تأكيد وي بسياري از 
فعاليت هاي فرهنگي و تربيتي جامعه اس��لامي 
مي تواند در مس��اجد محقق ش��ود به شرطي كه 
مس��اجد ما پايگاه هاي اصلي فرهنگ ش��ده و به 

دست افراد متدين و متعهد اداره شود. 
 فعاليت مس�اجد ب�ا كمت�ر از 50 درصد 

ظرفيت 
محمدعلي موظف رستمي، كارشناس ارشد حوزه 
مسجد نيز در گفت وگو با »جوان« با اشاره به نقش 
محوري مساجد  در تشكيل نظام اسلامي مي افزايد: 
مسجد به عنوان مهمترين عامل ايجاد كننده تعامل 
و ارتباط معنوي در بين جوامع اسلامي مي تواند در 
اين زمينه به نقش آفريني بپردازد. به باور وي تا در 
داخل كشور نتوانيم در خصوص مسجد به اتفاق نظر 
برسيم و تمام ش��رايط و ابزار لازم را جهت اعتلاي 
جايگاه مساجد فراهم س��ازيم، نقصان و كاستي ها 
را چه در حوزه سخت افزاري مساجد و چه در حوزه 
نرم افزاري رفع ننماييم و روز به روز به ارتقاي سطح 
كمي و كيفي اين پايگاه مقدس نپردازيم، نمي توانيم 
الگوس��ازي و الگودهي به جهت استفاده مناسب از 
مسجد به ديگر كشورها ارائه نماييم. موظف رستمي 
تأكيد مي كند: در حال حاضر چالش هاي زيادي در 
فرآروي مساجد وجود دارد و همين امر موجب شده 
است تا مساجد از جايگاه واقعي خود فاصله داشته 
باشند. به گفته وي در حال حاضر تنها كمتر از 50 
درصد از اين مراكز ديني به طور نس��بي اس��تفاده 
مي شود. حدود نيمي از اين مساجد به صورت نيمه 
فعال و بدون فعاليت هس��تند و اگر فعاليتي هم در 
آنجا انجام پذيرد، در مواقع خاص و مناسبتي است. 
 م�وازي كاري مس�اجد را از كارك�رد 

اصلي شان جدا مي كند 
 به باور اين كارش��ناس، بيش از ده نهاد س��ازمان 
ديني كه به صورت پراكنده و مختلف از هم و بدون 
هيچ هماهنگي در امر مسجد فعال هستند، وجود 
اين تعداد سازمان ها و نهادهاي درگير امر مسجد 
موجب شده است نه تنها اقدامي اساسي و مهم كه 
داراي اثرات مثبت در جهت ارتقاي جايگاه مساجد 
باشد، به صورت جدي و عملي صورت نپذيرد، بلكه 
كاملًا با تداخل برنامه هاي غير هماهنگ و تشابه 
فعاليت ها موجب��ات دلزدگي م��ردم و مخاطبان 
خاص مس��جد را نيز به وجود آورده است. موظف 
رستمي ساخت مراكز متعدد فرهنگي- هنري به 
جاي تقويت و گس��ترش فضاي فرهنگي و هنري 
مساجد را چالش ديگري مي داند كه توجه بسياري 
از جوانان را به خود جلب و اين مراكز را رقيبي براي 

مساجد كرده است. 

زهرا چيذري 
   گزارش  يك

افزايش جابه جايي 22 ميليوني در مهر ماه 
ارائه كارت تخفيف 50درصدي به دانش آموزان

قائم مقام معاون ش��هردار تهران گفت: دانش آموزان مي توانند با مراجعه 
به س��ايت ش��هرداري تهران جهت دريافت كارت تخفي��ف 50 درصدي 
حمل و نقل عمومي ثبت نام كنند.  حجت الله بهروز در نخس��تين جلس��ه 
س��تاد اس��تقبال از مهر قلم كه با حضور قائم مقام معاون شهردار تهران، 
رئيس پليس راهور تهران بزرگ و جمعي از نمايندگان دستگاه هاي ديگر 
برگزار شد، با اشاره به اينكه بر اساس مصوبه شوراي اسلامي شهر تهران به 
دانش آموزان در بخش حمل و نقل عمومي 50 درصد تخفيف داده مي شود، 
گفت: با توجه به اينكه اين مصوبه دير ابلاغ ش��د، در بخش زيرس��اخت ها 
با مش��كل مواجه بوديم اما اكنون با هماهنگي هاي به عمل آمده س��ايت 
شهرداري تهران آماده ثبت نام دانش آموزان جهت دريافت كارت تخفيف 
دانش آموزي است.  وي با تأكيد بر اينكه دانش آموزان مي توانند با مراجعه 
به سايت شهرداري تهران جهت دريافت كارت تخفيف 50 درصدي استفاده 
از حمل و نقل عمومي ثبت نام كنند، تصريح كرد: كارت هاي مذكور با پست 

تا قبل از مهر ماه براي دانش آموزان ارسال خواهد شد. 
 8 هزار راننده تاكسي ويژه سرويس مدارس

قائم مقام معاون ش��هردار تهران در ادامه با اشاره به آغاز فرايند ساماندهي 
سرويس مدارس اظهار كرد: آموزش رانندگان سرويس مدارس از ابتداي 
ش��هريور ماه آغاز خواهد شد كه بر اين اس��اس 8هزار راننده تاكسي ويژه 
سرويس مدارس در يك دوره نيم روزي تحت آموزش هاي صحيح رانندگي 

و رفتارهاي روانشناختي رفتار با كودك قرار مي گيرند. 
بهروز تصريح كرد: به تمامي مناطق ابلاغ شده نسبت به اصلاح تجهيزات 
ترافيكي و ساماندهي معابر منتهي به حريم مدارس اقدام كنند و چنانچه 

مدرسه اي درخواستي داشت، اعمال شود. 
 جابه جايي 22 ميليوني در مهر ماه 

وي با تأكيد بر اينكه پيش بيني مي ش��ود از ابتداي مهرماه شاهد افزايش 
2 ميليوني مس��افران ناوگان حمل و نقل عمومي باشيم، گفت: با افزايش 
جابه جايي ها، حجم جابه جايي به 22 ميليون خواهد رس��يد كه بر اساس 
تمهيدات پيش بيني شده 60 درصد جابه جايي مسافران در شهر با حمل و 
نقل عمومي صورت خواهد گرفت.  وي با بيان اينكه 13 ميليون جابه جايي 
در ابتداي مهر ماه از طري��ق حمل و نقل عمومي از جمله مترو، تاكس��ي 
و اتوبوس صورت خواهد گرفت، اظهار داش��ت: كاهش سرفاصله حركت 
قطارها، اس��تفاده از تمام ظرفيت تاكس��ي و اتوبوس در خطوط از جمله 
برنامه هاي معاونت حمل و نقل در مهر ماه اس��ت.  ب��ه گفته بهروز اكنون 
بازسازي و نوسازي 450 دستگاه اتوبوس فرس��وده به منظور استفاده در 
خطوط در دست اجراس��ت. در عين حال كه ورود 200 دستگاه اتوبوس 

دوكابين نيز در دستور كار قرار دارد. 
 نصب برچسب سرويس مدارس تا پيش از مهرماه 

احمد رضا ايماني، رئيس انجمن اوليا و مربيان شهر تهران نيز در اين نشست 
گفت: خوش��بختانه امس��ال پيش از مهرماه وضعيت نرخ كرايه سرويس 
مدارس نيز مشخص شد و در اين ميان انتظار مي رود تا پيش از بازگشايي 
مدارس برچسب سرويس ها نيز آماده و روي خودروها نصب شود.  وي ادامه 
داد: خوش��بختانه در بحث آموزش رانندگان س��رويس مدارس اقدامات 
خوبي صورت گرفته اس��ت. چنانچه س��ال گذش��ته 5 هزار راننده تحت 
آموزش قرار گرفتند و امسال قرار شده تمامي راننده هاي سرويس مدارس 
تحت آموزش قرار گيرند.  ايماني تصريح كرد: آموزش راننده هاي سرويس 
مدارس در چندين زمينه از جمله اخلاق حرفه اي، آرامش و نشاط راننده، 
كنترل خشم، مس��ئوليت پذيري در مقابل سلامتي و جان دانش آموزان و 
مديريت زمان صورت مي گيرد.  وي خاطر نشان كرد: انتظار مي رود نظارت 
بر نحوه عملكرد سرويس مدارس در طول سال تحصيلي به خوبي صورت 
گيرد و تنها محدود به مهرماه نباشد تا بتوانيم خدمات رساني مناسبي را به 

دانش آموزان و خانواده هايشان داشته باشيم. 

علي خدايي بيجاري 
   گزارش  2

بيژن سوراني 

وزير بهداشت: 
 پزشك خانواده امسال در شهرهاي كوچك 

و حاشيه شهرها اجرا مي شود
آنچ�ه تاكنون به ن�ام پزش�ك خانواده 
اج�را ش�ده، پزش�ك خان�واده واقعي 
نبوده است. اما امسال قرار است برنامه 
پزشك خانواده در حاشيه شهرها براي 
8/5 ميلي�ون نف�ر و نيز در ش�هرهاي 
زير 20 ه�زار نف�ر و تمام ش�هرهاي دو 
اس�تان ف�ارس و مازندران اجرا ش�ود. 

وي گفت: آموزش هايي كه تاكنون به پزشكان داده شده در راستاي برنامه 
پزشك خانواده نبوده است، فقط طبيب در اختيار اين برنامه گذاشته اند كه 
آن هم فقط درمانگر است و حوزه بهداشت در اين برنامه تقريباً جايي نداشته 
است. آموزش��ي هم در اين مورد نديده اند. البته آنچه ما اكنون داريم انجام 
مي دهيم هم پزشك خانواده نيست، بنابراين من اصلًا نمي خواهم از كسي 
اشكال بگيريم.  ما بايد برنامه پزشك خانواده را در شهرهاي زير 20 هزار نفر 
كامل كنيم و تمام زنجيره آن را در سطح دوم و سوم و نظام ارجاع كامل كنيم، 
بخشي كه تاكنون نبوده است.  وي به »فارس« گفت: امسال براي اجراي اين 
برنامه 2 هزار و 27 ميليارد تومان تصويب شده است كه اميدواريم اختصاص 
پيدا كند، سال گذشته هم اين بودجه بود اما فقط 40 ميليارد تومان آن را 
دادند.  هاشمي گفت: اگر اعتبار برنامه پزشك خانواده را به موقع بدهند شايد 
بتوانيم امسال در برخي استان هايي كه آماده تر هستند، در برخي شهرهاي 
50 تا 100 هزار نفر هم برنامه پزشك خانواده را اجرا كنيم. وي افزود: البته 
يك پيشنهادي هم در معاونت بهداشتي وزارت بهداشت مطرح شده كه در هر 
استان در يك شهر بين 50 تا 100 هزار نفر هم امسال اين برنامه را اجرا كنيم 
كه من مخالفت كردم چون معتقدم ما همه پله ها را نبايد با هم طي كنيم، بايد 

قدم به قدم جلو برويم و احتمالاً اين كار را براي سال آينده مي گذاريم.

رئيس بسيج جامعه زنان در ديدار با نماينده 
جنبش حماس:

 بسيج 7 ميليوني زنان
 در كنار مردم بي دفاع غزه مي ماند

مس�ئول بس�يج جامعه زنان كش�ور در ديدار ب�ا نماينده جنبش 
حم�اس گف�ت: گردان ه�اي الزه�را)س( و بس�يج 7 ميليون�ي 
زن�ان كش�ور آم�اده حماي�ت از م�ردم مظل�وم غ�زه هس�تند. 
مينو اصلاني مسئول بس��يج جامعه زنان كش��ور اظهار داشت: بسيج 
تشكيلات گسترده اي در كشور است؛ 7 ميليون زن عضو اين تشكيلات 
هستند.  وي افزود: بسيج 7 ميليوني زنان، هميشه در كنار مردم بي دفاع 
غزه و فلسطين خواهد ماند و در حملات وحشيانه رژيم صهيونيستي 
به نوار غزه اين تشكل فعاليت هاي زيادي از قبيل تجمع، بيانيه به دبير 
كل سازمان ملل و راهپيمايي را انجام داده است.  اصلاني ادامه داد: زنان 
ما در هشت سال دفاع مقدس نقش مهمي را ايفا كردند و 7 هزار شهيد 
زن را تقديم اين انقلاب كردند؛ ما اعلام مي داريم كه آمادگي حمايت 
از زنان و كودكان غزه را داريم.  مسئول بسيج جامعه زنان كشور بيان 
كرد: ما در آينده اي نزديك همايشي با هدف حمايت از زنان و كودكان 
غزه برگزار خواهيم كرد چراكه غ��زه دنيا را از خواب غفلت بيدار كرد و 
سنجشي بود براي آنهايي كه آزاده هستند و توانستند خود را آزمايش 

كنند؛ در حقيقت غزه به دنيا خدمت كرده است.

 آيين نامه جديد مشاغل سخت و زيان آور
 تصويب شد

مع�اون فن�ي و درآم�د س�ازمان تأمي�ن اجتماع�ي از تصوي�ب 
آيين نام�ه جدي�د مش�اغل س�خت و زي�ان آور خب�ر داد. 
محمدحسن زدا اظهار داشت: آيين نامه جديد مشاغل سخت و زيان آور 
با هماهنگي ميان نمايندگان مجلس و سازمان تأمين اجتماعي ابتدا در 
كميسيون اجتماعي دولت مطرح شد و سپس به تصويب هيئت وزيران 
رسيد.  وي به »تسنيم« گفت: بر اساس آيين نامه جديد مشاغل سخت 
و زيان آور، تمام افرادي كه تا ش��ش ماه ي��ا 180 روز غيبت غيرموجه 
دارند، بايس��تي يك و نيم برابر مدت مزبور را در اين مش��اغل اشتغال 
داشته باشند تا بتوانند از مزاياي اين مشاغل استفاده كنند.  معاون فني 
و درآمد سازمان تأمين اجتماعي همچنين گفت: افرادي كه بين شش 
ماه تا يكسال غيبت غيرموجه دارند نيز بايد دو برابر مدت مزبور سابقه 
را جبران كنند تا بتوانند با 20 سال س��ابقه و بدون شرط سني در اين 
مشاغل بازنشسته شوند.  زدا افزود: تمام افرادي كه تا پيش از تصويب 
آيين نامه جديد، 10 روز غيبت غيرموجه داشته و در نتيجه نتوانستند 
از مزاياي بازنشستگي در مشاغل سخت و زيان آور استفاده كنند، از اين 
پس مي توانند با مراجعه به شعب س��ازمان تأمين اجتماعي نسبت به 

انجام دادن كارهاي بازنشستگي خود اقدام كنند. 

ناگفته هايي از وضعيت اسفبار انتقال خون 
مراكز انتقال خون يكي يكي تعطيل مي شود

روزانه ۶ هزار درخواست خون در اس�تان تهران داريم اما به علت 
مش�كات مالي يك چهارم نيروها، انتقال خون را ترك كرده اند. 
مراكز انتقال خون حتي از نظر بهداشتي هم مشكل دارند، برخي 
مراكز يك روز در ميان كار مي كنند و برخي نيز تعطيل ش�ده اند. 
فاطمه نادعلي در بازديد رئيس شوراي ش��هر تهران از سازمان انتقال 
خون تهران با بيان اين مطلب گفت: اين سازمان در سال 53 راه اندازي 
و در سال 67 از سازمان انتقال خون موجوديت مستقل گرفت اما از سال 
90 كاملًا در ركود بدهكاري و مقروض بود. پرسنل اين سازمان فقط از 

روي انسانيت كار مي كنند و چيزي نبوده كه راضي شان كند. 
نادعلي گفت: فقط سه شهرستان ش��هريار، شهرقدس و رباط كريم در 
اطراف تهران مركز انتقال خون دارند و شهرستان هاي ديگر از ما شاكي 

هستند و به استانداري شكايت كرده اند كه چرا ما را محروم كرده ايد. 
نادعلي گفت: از سال 82 تا 93 شاهد كاهش نيرو بوده ايم به طوري كه 
از 583 نيروي شاغل به 420 نيرو رسيده ايم يعني يك چهارم نيروها 
سازمان را ترك كردند چراكه در قالب طرح استخدام شده و نتوانسته ايم 
آنها را جذب كنيم.  مدير كل س��ازمان انتقال خون تهران گفت: براي 
بخش هاي فني نياز به پزش��ك داريم كه از 86 نفر پزشك در سال 89 
به 50 نفر در سال 93 رسيده ايم؛ يعني 40 درصد كسري نيرو داريم و 
بخش اهداي خون از اين كس��ري آسيب ديده و عمده نارضايتي مردم 
در اين بخش اس��ت.  وي افزود: از 1200 واحد خون فقط 200 واحد 
آن را توانسته ايم براي بيماران تهيه كنيم كه به بيماران هموفيلي داده 
مي شود و پلاكت خون كه فقط سه روز طول عمر دارد و براي بيماران 
مزمن و مسن با افزايش سن جمعيت بسيار مورد نياز است اگر اكنون 
فكري نكنيم در آينده با كمبود شديد مواجه خواهيم شد. همچنين به 

همه درخواست هاي فاكتور 8 انعقادي نمي توانيم پاسخ دهيم. 
مدير كل س��ازمان انتقال خون تهران گفت: هزينه خريد يك دستگاه 
خون اش��عه داده ش��ده 1/2 ميليارد تومان اس��ت كه فق��ط از آن دو 
دستگاه در بيمارستان شريعتي و انتقال خون تهران موجود است كه 
در بيمارستان شريعتي استفاده نمي ش��ود. اين دستگاه براي بيماران 
پيوندي و نقص ايمن��ي كاربرد دارد كه اگر خراب ش��ود، فاجعه به بار 
مي آورد.   وي افزود: مركز افس��ريه حتي از نظر بهداشتي در وضعيت 
بسيار نامساعدي است به طوري كه براي پرسنل سازمان يك سرويس 
بهداش��تي وجود ندارد و در بازديد از اين مركز به ياد سفرم و بازديد از 

مركز انتقال خون هند افتادم.

  ۶00ميليون متر مكعب فاضاب پايتخت
 روي دست مانده 

تهران۱۳ ميليوني، پولدار اما عقب مانده
۱3 ميليون نفر جمعيت در استان تهران داريم كه اگر روزانه هزار 
نفر از تفرجگاه ها اس�تفاده كنند ۱300 مرك�ز تفريحي نياز داريم 
كه با ارتباط ب�ا بخش خصوصي اين مش�كل را مرتف�ع مي كنيم. 
سيد حسين هاشمي در جلسه شوراي اداري استان تهران كه با حضور 
رحماني فضلي وزير كشور، فرمانداران شهرستان هاي استان تهران و 
مديران كل ادارات استان برگزار شد با بيان اينكه استان تهران با بيش از 
12 و نيم ميليون نفر جمعيت 50 درصد ماليات كشور را تأمين مي كند، 
گفت: در استان تهران 50 درصد سپرده هاي بانكي كشور وجود دارد 
اما به اين ميزان ظرفيت از خدمات شايسته اي برخوردار نيست و مردم 

به ميزاني كه ماليات مي دهند بايد از مزيت برخوردار باشند. 
وي با بيان اينكه تهران پيشاني نظام است، گفت: رتبه تهران در تملك 
دارايي ها 11 بود و با اصلاح برخي از شاخص ها و كمك دولت توانستيم 
به رتبه هفت برسيم.  به گفته استاندار تهران برخي از شهرستان هاي 

تهران از ساير شهرستان هاي كشور عقب تر هستند. 
وي افزود: در جاده ساوه سكونتگاه هايي هستند كه خود يك شهرستان 
هستند و برخي با بيش از يك ميليون نفر جمعيت امكانات شهرستان 

را ندارند. 
وي افزود: موضوع رسيدگي به وضعيت فاضلاب تهران در اهميت بعدي 
برنامه ريزي ها قرار گرفت. بيش از 800 ميليون متر مكعب فاضلاب در 
استان تهران توليد مي شود كه تنها 200 ميليون متر مكعب آن تصفيه 
مي ش��ود و براي تصفيه 600 ميليون متر مكعب باقي مانده جلسات 

متعددي با بخش خصوصي داشتيم. 
هاشمي به ايجاد تفرجگا ه ها در استان تهران اش��اره كرد و گفت: 13 
ميليون نفر جمعيت در اس��تان تهران داريم كه اگر روزانه هزار نفر از 
تفرجگاه ها استفاده كنند 1300 مركز تفريحي نياز داريم كه با ارتباط 

با بخش خصوصي اين مشكل را مرتفع مي كنيم. 

در حال حاضر حدود 70هزار 
مسجد در سراس�ر كشور 
وجود دارد ك�ه با عنايت به 
جمعيت 78 ميليوني كشور 
در براب�ر بيش از ه�زار نفر 
يك مس�جد وجود دارد كه 
توزيع متناسب با پراكندگي 
ندارن�د ني�ز  جمعي�ت 


